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Protokoł Nr  VIII/2015 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  29 września   2015 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 (na wniosek wójta gminy) ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2013 r. Poz. 594 ze zm.) 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 13
00

 do 15
00

. 

Na 15 radnych obecnych było 15 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

 Spóźnił się radny: K. Lewandowski. 

 Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy p. W. Sypniewski, Zastępca Wójta Gminy p. M. 

Jończyk,  Skarbnik Gminy p. B. Nalaskowska oraz dyr. GZK p. L. Dziamski. 

Sołtysi:  Maria Wędzińska, Czesław Betyna i Stanisław Mikulski. 

Radni Powiatowi: nieobecni. 

Obecni byli również redaktorzy: Gazeta Powiat p. K. Popczyński oraz redaktor portalu 

internetowego p. G. Grzechowiak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:    

1)w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

2)  w sprawie  zmiany WPF, 

3)w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla gm. Osielsko  

na lata 2014-2020”, 

4) w sprawie  ustalenia zasad odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, 

5) w sprawie  wykupu grunt w Jarużynie pod drogę 

6) w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny – gruntu stanowiącego drogę, 

położonego w Osielsku, 

7) w  sprawie powołania komisji skrutacyjnej,  

8) w sprawie powołania ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy, 

9) w sprawie powołania ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy,  

9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

Ad. 3 

 

Porządek obrad  

Na wniosek Wójta zostaje wprowadzony projekt uchwały Nr 10  w sprawie  określenia 

warunków i trybu składania informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości, podatek 
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rolny  i podatek leśny za pomocą środków komunikacji elektronicznej. Projekt został 

omówiony i przyjęty przez komisje. 

Porządek obrad, w drodze głosowania, z uwzględnieniem dodatkowego projektu został 

przyjęty,   jednogłośnie – za. 

W tym miejscu obrad przybył radny K. Lewandowski. Stan radnych 15. 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji   

Protokoł w  drodze głosowania został  przyjęty jednogłośnie – za. 

 Ad. 5 

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał. 

– stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację. 

 Ad. 6 

Składanie interpelacji: 

A.Matusewicz- proszę o wymianę uschniętych drzew, które zostały posadzone dwa lata temu 

w pasie drogowym ul. Leśnej w Osielsku. 7 szt. Jest całkowicie uschniętych. Skoro mamy 

gwarancję, proszę nasadzenie nowych drzew. 

A.Wiekierak- „ proszę o udzielenie pisemnej odpowiedzi czy do dnia dzisiejszego podpisane 

zostały umowy na prace projektowe w zakresie inwestycji drogowych wynikające z budżetu 

Gminy Osielsko ma 2015 rok. Wnoszę o szczegółowe wyjaśnienie powodów tak rażących 

opóźnień w ich zawarciu oraz wyjaśnienie kto za zaistniałą sytuację odpowiada.” 

-„proszę o podjęcie pilnych działań mających na celu poprawę bezpieczeństwa na 

skrzyżowaniu ul. Bydgoskiej  i Kolonijnej w miejscowości Niemcz. Kilka lat temu wzdłuż 

drogi powiatowej wybudowana została ścieżka rowerowa łącząca centrum Niemcza z 

rejonem boiska sportowego w Żołędowie. Podczas projektowania i realizacji tej inwestycji 

nie zadbano jednak w dostateczny sposób o bezpieczeństwo przyszłych użytkowników tej 

ścieżki. Szczególnie niebezpiecznym miejscem na wspomnianym odcinku jest skrzyżowanie 

ul. Bydgoskiej i Kolonijnej, na którym wielokrotnie dochodziło juz w przeszłości do groźnie 

wyglądających kolizji i wypadków drogowych. W wyniku tych zdarzeń często dochodziło do 

uszkodzeń przylegających posesji, a rozbite pojazdy niekiedy nawet dachując lądowały na 

terenie prywatnej działki. Sytuację nieco poprawiło zamontowanie lustra wspomagającego 

włączenie się do ruchu na drodze powiatowej pojazdom wyjeżdżającym z ul. M. Kopernika. 

Wybudowanie w tym miejscu ścieżki rowerowej spowodowało że na tym skrzyżowaniu coraz 

częściej dochodzi do incydentów i kolizji z udziałem pojazdów i rowerzystów. Stojące na 

terenie działki nr 240/8, tuż przy ścieżce rowerowej, ogrodzenie i rosnące  przy nim drzewa w 

znacznym stopniu ograniczają widoczność. Kierowcy dojeżdżający z Osielska do 

skrzyżowania dopóki nie wyjadą przodem swoich pojazdów na ścieżkę rowerową nie mają 

możliwości zauważenia nadjeżdżających od strony Żołędowa rowerzystów. Wnoszę  

o podjęcie   kilkuetapowych działań, zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na tym 

skrzyżowaniu. Jako pierwsze proponuję opracowanie nowego projektu organizacji ruchu 

zmierzającego do zamontowania lustra dla kierowców wyjeżdżających z ul. Kolonijnej.  

A docelowo wnoszę o wydzielenie i wykup części działek o numerach 240/8 i 244/1 zgodnie 

z obowiązującym od dwóch miesięcy miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego 

Osielsko-Niemcz celem stworzenia niezbędnych trójkątów widoczności w tym miejscu.  

Proszę o udzielenie pisemnej odpowiedzi.” 

Radni poprosili o pisemne odpowiedź na złożone interpelacje. 

 

Ad. 7 

Zapytania do radnych powiatowych – nie złożono zapytań do radnych powiatowych. 
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Ad. 8 

Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. 

 Skarbnik Gminy przedstawiła ostatnie zmiany w budżecie gminy. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VIII/78/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

A.Różański – zapytał skąd wzięło  się zadanie przebudowa ul. Leśnej w Osielsku w planie 

gospodarki niskoemisyjnej, środki zewnętrzne w ramach niskiej emisji. 

Wójt – program dot. gospodarki niskoemisyjnej ma bardzo dobre zapisy dot. budowy dróg. 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska będzie dofinansowywał  budowę dróg, zmiany 

nawierzchni z piaskowej na utwardzoną jak i również na położenie nowej nawierzchni 

asfaltowej. Ul. Leśna jest ważną drogą, przebiega kolektor sanitarny, jest zjazd do 

Bydgoszczy. W miesiącu październiku br. ma odbyć się spotkanie z udziałem Prezydenta 

Bydgoszczy i Prezesa MWiK. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VIII/70/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia i realizacji „Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla gm. Osielsko”, 

A.Różański – odbyła się prezentacja tego programu, którą prowadził p. Meyer. Mówił  

o planie zagadnienia ogólne, a nie  wyjaśnił z jakich funduszy będzie można korzystać, jaka 

będzie wysokość dofinansowania, jakie są realne możliwości. Mam pytanie, jak to będzie 

wyglądało w praktyce. Firma  opracowała plan, czy ta firma odpowiadać będzie tylko za 

opracowanie planu. 

I.Kraszkiewicz- na str. 67  planu wskazane są fundusze z jakich można korzystać. 

Wójt – sposób realizacji planu będzie oparty na pomocy firm zewnętrznych, jeżeli zajdzie 

taka potrzeba. Umowy będą zawierane  na konkretne tematy z uwagi na bardzo skrupulatne 

podejście Narodowego Fundusz Ochrony Środowiska. WPF wskazuje pewne  kierunki 

działania natomiast sama realizacja będzie wymagała szczegółowej analizy każdego projektu. 

A.Matusewicz- czy katalog inwestycji jest zamknięty. 

Wójt – program musi być zgodny z WPF. 

A.Słysz –  większość z dróg wpisanych w plan będzie miało zamontowane progi zwalniające 

a jak wiadomo zmniejszanie prędkości przed progiem i przyspieszanie za powoduje 

zwiększenie emisji dwutlenku węgla tu zacytował artykuł  z gazety. Więc nie ma to za  dużo 

wspólnego z ekologią Dla przykładu ul. Al. Mickiewicza w Niemczu jest ulicą zbiorczą, 

szeroką,  z chodnikiem, ścieżką rowerową i są zamontowane progi zwalniające. Podobnie jest 

na ul. Olimpijczyków. Natomiast ul. Smukalska jest ulicą wąską i nie ma progów. Nie widzę 

klucza w instalacji progów zwalniających. 

A.Matusewicz- czy gmina może zachować się asertywnie w przypadku złożonych pism  

o montaż   progów. Gdzie jest granica, kiedy gmina godzi się na ich montaż. 

Wójt – na terenie gminy zamontowanych jest 120 progów zwalniających i są  instalowane  na 

wnioski mieszkańców  Dla przykładu podam, że  na ul. Smukalskiej wniosek o progi 

podpisało 25 osób, a za ich likwidacją podpisało się 28 osób. Progi zostały zdemontowane. 

Podobna sytuacja była na ul. Jagodowej. 
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Odpowiadając radnemu A. Matusewiczowi, w poprzednich latach zbyt liberalnie 

podchodziliśmy do montowania progów zwalniających. W tej chwili każdy wniosek  

o montaż jest szczegółowo analizowany pod kątem przejezdności- przelotowości ulicy, ilości 

użytkowników. Takim przykładem jest ul. Osiedlowa w Bożenkowie. Mieszkańcy wnioskują 

o progi. Zostały przeanalizowane wszystkie parametry i progi nie będą zamontowane.  

J. Baumgart-po wypowiedzi radnego A. Słysza mam takie spostrzeżenie. Należy 

poinformować mieszkańców jaka jest emisja dwutlenku węgla, emisja spalin i poziom hałasu 

w przypadku gdy są progi zamontowane. Wówczas może będzie mniej wniosków o ich 

montaż. 

Po wyczerpaniu dyskusji i braku wniosków, przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 

przedstawiony projekt uchwały. Wynik głosowania był jednogłośny – za. 

Uchwała Nr VIII/80/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie  ustalenia zasad odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VIII/81/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  wykupu gruntu w Jarużynie 

pod drogę. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VIII/82/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia na rzecz gminy 

darowizny – gruntu stanowiącego drogę, położonego w Osielsku. 

 Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VIII/83/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przystąpił do  projektów uchwał związanych z  powołaniem ławników 

do Sądu Okręgowego i Sądu rejonowego w Bydgoszczy. 

W pierwszej kolejności została wybrana komisja skrutacyjna w sprawie przeprowadzenia 

głosowania tajnego. Komisje rady na swych posiedzeniach wytypowały następujących 

radnych: Konrad Cichański, Jacek Baumgart i Andrzej Matusewicz. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wybór komisji skrutacyjnej w poniższym 

skłądzie: 

Cichański Konrad – przewodniczący, 

Baumgart Jacek – członek, 

Andrzej Matusewicz – członek. 

W drodze głosowania skład komisji skrutacyjnej został przyjęty następującą ilością głosów:  

za – 14 

przeciw – 0 

wstrzymał się - 1 

Uchwała Nr VIII/84/2015 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
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K. Lewandowski - przewodniczący zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

przedstawił protokoł z posiedzenia zespołu – stanowi załącznik do protokołu. Wszyscy 

kandydaci na ławników spełniają kryteria formalne i spełniają wymogi ustawowe. Ponadto 

przedstawił krótką charakterystykę  poszczególnych kandydatów na ławników. 

W związku z brakiem pytań komisja skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania 

tajnego  wyboru ławników do Sądu Okręgowego.  

Po przeprowadzeniu głosowania tajnego, przewodniczący komisji skrutacyjnej ogłosił 

wyniki. Kandydaci otrzymali następującą ilość głosów: 

 

L.p. 

Nazwisko i mię za przeciw 

1.   Bagniewska Katarzyna 15 0 

2.  Brakowska Bogumiła 15  0  

3.   Chmara Dominika 12 3 

4.  Zamiatała Teresa 15 0 

Na ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2016-2019 zostały wybrane 

następujące osoby: 

1. Bagniewska Katarzyna,   

2.  Brakowska Bogumiła, 

3. Chmara Dominika, 

4. Zamiatała Teresa. 

Karty z głosowania tajnego stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania 

ławników do Sądu Okręgowego. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie 

– za. 

Uchwała Nr VIII/85/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Komisja skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru 

ławników do Sądu  Rejonowego. 

Po przeprowadzonym głosowaniu tajnym, przewodniczący komisji skrutacyjnej ogłosił wynik  

głosowania. Kandydatka otrzymała następującą ilość głosów: 

 

l.p. Nazwisko i mię Za 

 

1 

 

 Kowalkowska Anna  

 

15 

Na ławnika do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2016-2019 została wybrana 

Pani   Kowalkowska  Anna – do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 

Karty z głosowania tajnego stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania 

ławników do Sądu rejonowego. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie 

– za. 

Uchwała Nr VIII/86/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt  w sprawie określenia warunków i trybu składania 

informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości, podatek rolny  i podatek leśny za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VIII/87/2015 

stanowi załącznik do protokołu 
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wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

W tym miejscu obrad salę obrad opuściła radna M. Zielińska. Stan radnych 14. 

Ad. 9. 

Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje: 

Wójt – na złożone interpelacje zostanie udzielona odpowiedź w formie pisemnej. 

Ad. 10. 

Wolne wnioski i zapytania: 

Przewodniczący obrad przedstawił propozycję algorytmu w sprawie oceny kolejności 

inwestycji drogowych Gminy Osielsko. Komisje szczegółowo zajmowały się tematem, 

zostały opracowane propozycje. Algorytm oceny inwestycji drogowych nie może mieć 

charakteru uchwały rady tylko  może stanowić  wytyczne i wskazówki dla Wójta. Ostateczna 

wersja algorytmu przedstawia się następująco:  

Algorytm dotyczy  dróg dojazdowych, lokalnych i wewnętrznych   

  ocena  inwestycji = A x B x C x D x E  

A-ocena UG która wymaga uzasadnienie wg kryteriów, drogi  zgodne z opracowaną prognozą  

rozwoju dróg łączących sołectwa  gminy z drogami krajowymi, wojewódzkimi, powiatowymi 

możliwości podłączenia   budowanej drogi do dróg już istniejących, ilość podmiotów 

gospodarczych przy projektowanym odcinku drogi, drogi prowadzące do tzw. przestrzeni 

wspólnych typu stadiony, place zabaw , świetlice: 

0.8 

1,0 

1,2 

1,4 

B- długość drogi do budowy: 

do 200   1.4 

201-400 m                  1,2 

401-600 m  1,0 

601-800 m                  0,8 

ponad 801  0,6 

C-liczba wnioskujących posesji zabudowanych i zamieszkałych: 

60%  do 8  -0,7 

70%  9-16 0,85 

80%  17-24  1,0 

90%  25-32 1,25 

100% ponad 32 1,7 

D-czas oczekiwania od projektu /zezwolenia budowlanego: 

1 rok-0,5 

2 lata -0,7 

3 lata -0,9 

    rozpoczęcie inwestycji uzyskania zezwolenia budowlanego – nie dotyczy inwestycji z spec     

    ustawy: 

4 lata -.1,0 

5 lat – 1,2 

6 lat-1,4 

kolejne przedłużenie zezwolenia:  

7 lat -1,6 

8 lat-1,8 

( wg stanu prawnego na 29-06-2015 zmiana prawa budowlanego) 

E-stan uzbrojenia drogi 

0-brak uzbrojenia  
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1-energia elektryczna i wodociąg 

2- pełne uzbrojenie 

Powyższe założenia zostały w drodze głosowania przyjęte następującą ilością głosów: 

za -13 

przeciw -0 

wstrzymał się – 1. 

 K. Cichański – wnioskował o wystąpienie do zarządcy drogi nr 5 o regulację świateł, które 

obecnie zapalają się na dwa cykle dla pieszych. Jest to niebezpieczne zwłaszcza dla dzieci bo 

nie zwracają uwagi, że należy poczekać na zapalenie się zielonego światła na drugiej jezdni.   

G. Paliwoda- u zbiegu ulic Polnej i Pałacowej utwardzić plac na którym zawraca autobus 

szkolny. 

Cz. Betyna- na ul. Warsztatowej nie można wykonać oświetlenia bo właściciel nieruchomości 

zmienia zdanie o lokalizacji skrzynki. Rozważyć nobliwość przeprojektowania i usytuować 

skrzynkę w innym miejscu. 

W Maksymilianowie przy świetlicy  wydawane są dary i posiłki. Posiłki wydawane są w 

styropianowych pojemnikach. Później pojemniki porozrzucane leżą  wokół świetlicy, w lesie.   

Panie wydające żywność nie panują nad sytuacją. 

A.Matusewicz- czy powstałą strategia gminy i czy można się zapoznać. GDDKiA 

zasugerować przeniesienie przejścia dla pieszych w inne dogodne miejsce, aby swobodnie 

można było dojść do przystanku, poczty. 

Zwrócił się do mnie inwestor przy ul. Leśnej w Osielsku, że nie może podłączyć się do 

wodociągu. 

Dyrektor GZK- inwestor z ul. Leśnej będąc w zakładzie został poinformowany, że nie ma 

możliwości podłączenia się sieci wodociągowej. Dostał odmowę i musi wybudować studnię 

we własnym zakresie.  

J. Baumgart – z topól przy ul. Centralnej, odcinek przy szkole  suche gałęzie opadają i mogą 

uszkodzić przechodnia lub zaparkowany samochód. Przy ul. Centralnej były posadzone 

drzewa, które wandale zniszczyli. Czy w związku z tym jest możliwość dokonania nasadzeń  

z tzw. banku drzew. Czy nasz referat ochrony środowiska może zrobić rozeznanie, jaki są 

koszty i czy jest  możliwość dokonywania tego rodzaju nasadzeń 

K. Cichański odpowiedział radnemu A. Matusewiczowi. W roku ubiegłym Rada Sołecka 

Osielsko wystąpiła do Generalnej Dyrekcji Budowy Dróg Krajowych o wykonanie 

dodatkowego przejścia dla pieszych na wysokości przystanku autobusowego. Otrzymaliśmy 

odpowiedź , że dodatkowe przejście dla pieszych opóźni przejazd pojazdów o ok. półgodziny. 

A.Różański- sprawa śmieci.  

Wójt- w sprawie zmiany świateł na skrzyżowaniu Szosy Gdańskiej z ul. Kolonijną będę 

rozmawiał ze z zarządcą drogi czyli GDDKiA, 

- odnośnie ul. Warsztatowej w Maksymilianowie, w tym roku nie ma środków na 

przeprojektowanie, jedynie w roku 2016  możemy wykonać, 

- w świetlicy w Maksymilianowie GOPS wydaje posiłki w pudełkach i poproszę osoby 

wydające, aby zwracały uwagę na porządek. Natomiast „dary” wydaje Caritas. 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania gminy – prace są  na ukończeniu i w 

najbliższych dniach będzie gotowa. Natomiast sprawę banku drzew temat zostanie rozeznany.  

  

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 


